
Protokół nr III/2024 
z sesji Rady Powiatu Chodzieskiego, 

która odbyła się w dniu 19 czerwca 2024 r. 
w Młodzieżowym Domu Kultury w Chodzieży

  
Obrady III sesji Rady Powiatu Chodzieskiego rozpoczęto  w dniu 19 czerwca 2024 r. o godz. 
11:00. 
W posiedzeniu wzięło udział 17 radnych. 
Obecni: 
1. Bartosz Burzyński
2. Kinga Buszkiewicz
3. Emil Gursz
4. Julian Hermaszczuk
5. Magdalena Jankowska
6. Mirosław Juraszek
7. Tomasz Kaczuba
8. Marcin Kita
9. Julia Kołodziejewska
10. Mateusz Krojenka
11. Jacek Łukaszczyk
12. Paulina Panek
13. Jacek Pszczółka
14. Magdalena Pytlak
15. Stanisław Tadej
16. Adrian Urbański
17. Mariusz Witczuk

1. Otwarcie sesji.
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita o godz. 11:00 otworzył III sesję Rady Powiatu 
Chodzieskiego i powitał przybyłych na sesję gości oraz radnych.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poprosił o potwierdzenie swojej obecności na 
dzisiejszej sesji i stwierdził, że w sesji  biorą udział wszyscy radni co stanowi quorum do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

3. Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poinformował, że porządek dzisiejszej sesji 
został radnym dostarczony i zapytał czy do porządku są jakieś propozycje zmian lub uwagi. 
Żadnych uwag dotyczących porządku posiedzenia nie było i przedstawiał się on następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przedstawienie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie
    między sesjami.
6. Rozpatrzenie raportu o stanie Powiatu Chodzieskiego za 2023 rok.
    a)  przedstawienie raportu o stanie Powiatu Chodzieskiego za 2023 rok,
      b) debata,
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      c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania.
7.  Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
       za 2023 rok.
       a) przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
           budżetu za 2023 rok,
       b) przedstawienie informacji o stanie mienia,
       c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu 
           z wykonania budżetu za 2023 rok,
       d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego w sprawie
           udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
           w Poznaniu o tym wniosku,
       e)  dyskusja,
       f)  podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
            sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2023 rok,
       g)  podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z wykonania budżetu za 2023 rok.
8. Podjęcie uchwał w sprawach:
    a) przyjęcia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 
       w Chodzieży ostanie bezpieczeństwa powiatu chodzieskiego w zakresie ochrony
       przeciwpożarowej za rok 2023,
   b) przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego 
       w Chodzieży o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu chodzieskiego za rok 2023, 
    c) przyjęcia rocznego sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji 
      w Chodzieży z działalności oraz informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku 
      publicznego na terenie powiatu chodzieskiego za rok 2023.
  d) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego.
  e)  zmiany uchwały budżetowej na rok 2024.
9. Interpelacje i zapytania radnych.
10. Wolne głosy i oświadczenia.
11. Zakończenie obrad.
                                                                                                                                                      
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita stwierdził, że protokół radni otrzymali wraz 
z materiałami na sesję i zapytał, czy są uwagi do protokołu. Żadnych uwag nie było 
przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji.
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (17)
Bartosz Burzyński, Kinga Buszkiewicz, Emil Gursz, Julian Hermaszczuk, Magdalena 
Jankowska, Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Marcin Kita, Julia Kołodziejewska, 
Mateusz Krojenka, Jacek Łukaszczyk, Paulina Panek, Jacek Pszczółka, Magdalena Pytlak, 
Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk
Protokół z poprzedniej sesji został przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęty.

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie 
między sesjami.
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poinformował, że sprawozdanie radni otrzymali 
wraz z materiałami na sesję i zapytał, czy ktoś z radnych ma  pytania do Starosty. 
Żadnych głosów w tym punkcie posiedzenia nie było. 
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Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu. 
  
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
6. Rozpatrzenie raportu o stanie Powiatu Chodzieskiego za 2023 rok.
a) przedstawienie raportu o stanie Powiatu Chodzieskiego za 2023 rok,
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poprosił Panią Sekretarz o przedstawienie 
raportu.
Sekretarz Aneta Karbowniczak przedstawiła prezentację raportu o stanie Powiatu 
Chodzieskiego za 2023rok.
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poinformował, że raport był omawiany w dniu 
wczorajszym na posiedzeniu komisji.
Raport o stanie Powiatu Chodzieskiego za 2023 rok stanowi załącznik nr 3  do 
niniejszego protokołu. 

Następnie przystąpiono do kolejnego punktu.
b) debata,
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita otworzył debatę i udzielił głosu radnemu 
Mateuszowi Krojence, który stwierdził, że z raportu można wyczytać, że poziom bezrobocia 
w powiecie jest na poziomie 7,5%. W skali całego województwa jest to 3%. Największy 
poziom bezrobocia jest w mieście Chodzież – 12% oraz w gminie Budzyń 11%. Stąd 
wniosek, że działania podjęte przez Powiat Chodzieski w celu zmniejszenia bezrobocia są 
nieskuteczne. W raporcie podano różne programy dla bezrobotnych, ale ich efekt jest 
mizerny. W zakresie wydatków inwestycyjnych, to w raporcie opublikowanym pod koniec 
2023 r. przez miesięcznik „Wspólnota” można przeczytać, że na 314 powiatów w kraju 
Powiat Chodzieski zajął odległe 304 miejsce. Wydatki na osobę wyniosły w przybliżeniu     
88 zł, gdzie powiaty sąsiednie, Powiat Wągrowiecki 162 miejsce, na osobę przeliczono      
224 zł, Powiat Obornicki 181 miejsce, na osobę 210 zł. Wniosek – Powiat Chodzieski należy 
do powiatów o najniższym wskaźniku inwestycyjnym. Na zakończenie swojej wypowiedzi 
wyraził nadzieję, że w przyszłości ten wskaźnik wzrośnie i tych inwestycji będzie coraz 
więcej. 
Radny Jacek Łukaszczyk miał pytanie do strony 91 raportu. Stwierdził, że tam jest tabela 
projekt 7.1.3. Poinformował, że oprócz tego, że jest radnym powiatowym, jest też sołtysem 
Margońskiej Wsi i bardziej go nurtuje jedna sprawa. Nie chce szukać żadnych winnych, ale 
chciałby tylko uzyskać potwierdzenie lub zanegowanie decyzji. Tam jest zapisane – 
likwidacja magazynu odpadów niebezpiecznych w Margońskiej Wsi gmina Margonin i 
likwidacja magazynu odpadów w Brzekińcu, gmina Budzyń. Mają podjęte działania w roku 
2021, 2022 i 2023.  Wie, że ta sprawa nadal jest wyjaśniana przez komendę policji i chciałby 
potwierdzić, że to dlatego nie są podejmowane żadne działania, że czekają za wyjaśnieniem 
z komendy? 
Wicestarosta Mariusz Witczuk odpowiedział, że rzeczywiście Powiat Chodzieski, podobnie 
jak Powiat Koniński, jest w czołówce bezrobocia w Wielkopolsce. Biorąc pod uwagę 
strukturę tego bezrobocia, to większość tych osób, które są na bezrobotnym, to są takie osoby, 
które są niemalże zawodowo i trwale bezrobotne. Z tych 1.300 – 1.400 osób, w zależności od 
pory roku,  800 osób nie jest zainteresowanych pracą. Oni są bezrobotnymi. Jest to 
specyficzna sytuacja, bo nie wie,  jak by się ich aktywizowało, tych form wsparcia jest bardzo 
dużo, to i tak z tego nie korzystają. Jeżeli chodzi o rankingi i przeliczniki, kto interesuje się 
Powiatem Chodzieskim doskonale wie, kto interesuje się budżetem, kto potrafi zestawić to 
historycznie, że poprzedni rok i poprzednia kadencja była wyjątkowa i obfita w inwestycje 
i działo się bardzo wiele. I ten rok kolejny jest rekordowy, bo z zeszłorocznych kilkunastu 
milionów, już mają nawet powyżej 20 milionów na inwestycje. Jeżeli chodzi o odpady, to 
ten temat jest w zawieszeniu w związku z tym, że toczy się postępowanie policji. Wyjaśnił, 
że w tym miejscu, na które decyzja była wydana na składowanie odpadów tych odpadów 
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nie mają. Nie wiedzą co się z nimi stało. Toczy się jeszcze postępowanie policyjne, nie 
jest ono jeszcze rozstrzygnięte, w związku z czym trudno się na ten temat ostatecznie 
wypowiedzieć. Będą się starali ten problem, w jakiś sposób, wspólnie rozwiązywać. 
Starosta Adrian Urbański, zanim się odniósł do raportu, podziękował Pani Sekretarz za 
przygotowanie tego raportu, za czas który na to poświęciła. Powiedział, że jest to fajny 
dokument, szczególnie dla nowych radnych, którzy rozpoczynają pracę na rzecz 
mieszkańców Powiatu Chodzieskiego i którzy zapoznając się z tym dokumentem mogą 
poznać i zobaczyć szeroki wachlarz wszystkich inwestycji i działań, które podejmował 
Powiat Chodzieski i jednostki mu podległe. Wicestarosta wspomniał, że ubiegły rok 
obfitował w wiele inwestycji. Wymienił kilka z nich – remont drogi w Wyszynach, 
inwestycje drogowe w gminie Budzyń, remonty dróg w Chodzieży ( ulice Żeromskiego, 
Piekary, Zamkowa), budowa zatok postojowych na ul. Paderewskiego, rozpoczęcie budowy 
drogi Rutki-Sypniewo, remonty w Bukowcu, Ostrówkach i Sokołowie. Poinformował, że 
Powiat Chodzieski współorganizował blisko 40 imprez. Wspomniał o aplikacji turystycznej 
stwierdzając, że jest to świetne narządzie do poznawania powiatu, ale też do bieżącej 
informacji, nie tylko dla turystów, ale i mieszkańców Powiatu Chodzieskiego. Przyznał, 
że z bezrobociem mają problem ale część osób, zarejestrowanych jako bezrobotne, pracy 
nie chce podjąć. Program Aktywni plus oraz program Nowe Możliwości realizowany przez 
Powiatowy Urząd Pracy opiewał na blisko 3 miliony zł, a skorzystało z niego 426 osób. 
Bezrobotnych mają około 1.300 – 1.400 osób. W ubiegłym roku w szkołach na terenie 
Powiatu Chodzieskiego uczyło się łącznie 2.182 uczniów. Zdawalność matur powyżej 
średniej wielkopolskiej, a technikum w szkole w Ratajach zajęło 8 miejsce w rankingu 
Perspektyw. Na stypendia dla uzdolnionych uczniów Powiat Chodzieski przeznaczył 
w ubiegłym roku ponad 40 tys. zł. Wspomniał o szpitalu, który bardzo dobrze funkcjonuje 
pod względem finansowym, ekonomicznym ale także rozwojowym. W ubiegłym roku 
przeprowadzono modernizację kotłowni, oddziału wewnętrznego, dobudowanie kuchni 
i jej wyposażenie. Podziękował wszystkim pracownikom, kierownikom za realizację tych 
wszystkich zadań, planów i celów. W ubiegłym roku był radnym i widział ich codzienną 
pracę. Podziękował także Pani Sekretarz i Pani Skarbnik. 
Radny Stanisław Tadej stwierdził, że ubiegły rok był bogaty w przedsięwzięcia i oby ten rok 
był taki sam lub lepszy. Wydaje mu się, że się na to nie zanosi, bo nie słychać o słynnym 
KPO. Jest pełen obaw o bezrobocie, które się nie poprawi, ale pogorszy. Wobec szaleństwa 
Zielonego Ładu będzie coraz droższa, tak zwana zielona energia, która spowoduje, że 
produkcja dla wielu przedsiębiorców stanie się nieopłacalna. Wiele osób nie będzie miało 
środków żeby ocieplić budynki. To jest niewykonalne, więc kto takie pomysły ma, wydaje 
mu się, że jakoś to będzie, ale chyba jakoś to nie będzie. Uważa, że powinni podjąć jakąś 
uchwałę żeby podatek od emisji  zmniejszyć i ten handel świadectwami, na których 
oligarchowie pewni zbijają pieniądze. I to jest droga donikąd. Chciałby o to mocno apelować, 
bo chciałby żeby się unia utrzymała. Wie, że ten temat drażni, ale ludzie, ich wyborcy się 
z tym zwracają. Jest to 10-20% społeczeństwa. 
Radny Julian Hermaszczuk stwierdził, że bezrobocie to jest bardzo fajny temat w dyskusji 
publicznej. Bardzo popularny, ale problem bezrobocia jest bardzo złożony, bo mogą mówić, 
że to bezrobocie w Powiecie Chodzieskim jest bardzo wysokie, bo sięga siedmiu procent i to 
jest prawda. Z drugiej strony, jak spytają pracodawców, czy potrzebują pracowników, to oni 
mówią, że potrzebują. Gdzie jest prawda? Prawda pewnie gdzieś leży pośrodku. Część 
bezrobotnych, jego zdaniem, nie pracowała, nie pracuje i pracować nie będzie. I nad tymi nie 
powinni się użalać, bo to jest ich świadomy wybór. Pracownicy urzędu pracy powinni, to nie 
wynika z przepisów prawa, a szkoda, wyselekcjonować tą grupę bezrobotnych, którzy stracili 
pracę i którzy chcą pracować. I wszystkie siły i środki poświęcić tym osobom, bo oni 
rzeczywiście wymagają pomocy i wsparcia. Co do inwestycji w kontekście bezrobocia ani 
Starosta, ani zarząd powiatu, ani rada nie ma w kompetencjach budowy zakładów pracy, 
w których znajdą zatrudnienie bezrobotni. To jest poza ich kompetencjami. Miejsca pracy 
tworzą pracodawcy. I to zależy od tego jak jest realizowana polityka społeczno-gospodarcza 
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państwa. Oni też na to nie mają wpływu, może minimalny, ale to są niewielkie możliwości.  
Kolega przytoczył 88 zł inwestycji, policzył budżet wydany na drogi w ubiegłym roku - 
ponad 20 milionów podzielić przez 47 tys. mieszkańców, to wyszło mu 425 zł na mieszkańca 
więc nie wie, skąd takie dane. Prawdą jest to, że drogi nie tworzą miejsc pracy. One 
zdecydowanie poprawiają funkcjonowanie społeczności lokalnej,  w tym również i 
przedsiębiorców. Poprzednia władza wymyśliła raport o stanie powiatu żeby, tak zakłada, 
umożliwić mieszkańcom włączenie się do debaty o stanie powiatu na sesji rady powiatu. 
Ale żeby to uczynić mieszkaniec musi zebrać 150 podpisów. Ilu mają mieszkańców na 
widowni? Poza osobami, które pełnią funkcje w powiecie i w jednostkach powiatu, nie widzi 
nikogo, czyli zainteresowanie społeczne jest zerowe, bo nikt nie będzie wiedział żeby zebrać 
150 podpisów, po to żeby powiedzieć trzy zdania, albo pięć zdań na sesji rady powiatu. 
Dla przykładu podał, że radny, który startuje w trzy mandatowym, najmniejszym okręgu musi 
zebrać 40 podpisów, aby się znaleźć na liście. Można to sobie porównać. Część raportu Pani 
Sekretarz przepisuje z roku na rok, to nie jest jej błąd, ani brak zainteresowania, ani brak 
pracowitości, bo to wynika z przepisów. Jest to taka praca, jego zdaniem „a muzom”. 
Ten raport nic nowego nie wnosi, ale z przepisów wynika, że musimy coś takiego opracować 
i nad nim debatować. 
Radny Tomasz Kaczuba powiedział, że w wypowiedzi radnego Mateusza Krojenki został 
stwierdzony fakt, że jest bezrobocie. W tej wypowiedzi nie było kwestii, w jaki sposób to 
bezrobocie rozwiązać. Stwierdził, że wypowie się, jako przewodniczący komisji oświaty. 
Jednym ze sposobów walki z bezrobociem jest dostosowanie kierunków kształcenia do 
wymagań rynku. Ubolewa nad faktem, że Mateusz Krojenka i Jacek Łukaszczyk nie są 
w komisji oświaty. Dlatego, że może aktywnie by się przyczynili do spadku tego bezrobocia. 
To spotkanie polega na tym, że Pani Jolanta Rozpłochowska, kierownik urzędu pracy 
przedstawia analizę rynku pracy, których zawodów jest za dużo, których jest za mało. W tym 
spotkaniu uczestniczą dyrektorzy poszczególnych szkół i wtedy są dostosowane kierunki 
kształcenia do rynku pracy. Cieszy się z faktu, że do naszych szkół trafia, mimo spadku 
uczniów, absolwentów szkół podstawowych, dobra i sensowna liczba uczniów, co przyczynia 
się do wzrostu budżetu starostwa. Zaprasza do dyskusji, zaprasza do pomysłów, bo to jest 
jeden ze sposobów walki z bezrobociem i uaktywniania ludzi na naszym rynku pracy. 
Radny Jacek Łukaszczyk sprostował, że nic nie mówił o bezrobociu i nawiązując do 
wypowiedzi radnego Juliana Hermaszczuka zgodził się, że dyskusja, być może, jest 
potrzebna, ale ten raport nic nie wnosi. Tam są z roku na rok dokładane nowe wskaźniki, ale 
on jest tak jakby kopiuj, wklej robiony plus dodane nowe rzeczy. To, że mieszkańcy się tym 
nie interesują, to nie, bo on jest na takiej zasadzie, że w niektórych momentach pisany dosyć 
skomplikowanie i żeby to zrozumieć trzeba usiąść albo kogoś wziąć, kto się na tym zna i ma 
coś wspólnego z księgowością. Dlatego to tak wygląda. Wydaje mu się, że mieszkańcy po to 
ich wybrali żeby oni w ich imieniu tu siedzieli i jeżeli już muszą, bo RIO będzie to 
sprawdzało, czy była dyskusja, czy nie, bo się tym interesują dlatego, jeżeli ta rozmowa musi 
być, niech będzie. 
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita przypomniał, że wczoraj radni też mieli okazję na 
ten temat dyskutować i nikt się nie odzywał. 
Radny Mirosław Juraszek nawiązując do sprawy bezrobocia stwierdził, że nie wie, czy ci 
bezrobotni, którzy nie chcą pracować żyją na garnuszku rodziców, a może z renty babci, czy 
dziadka. Idą tylko po to do Powiatowego Urzędu Pracy żeby się zarejestrować, bo bez tego 
nie mieliby ubezpieczenia zdrowotnego. Gdyby tego nie było podejrzewa, że ta statystyka 
nawet o 50% by się zmieniała. Tak że to jest rejestracja, bo chcą mieć ubezpieczenie 
zdrowotne, nie chce sugerować, że zarabiają w szarej strefie, ale tak to wynika z tej struktury. 
A statystyka pokazuje co pokazuje. Zawsze tą statystykę trzeba bezpośrednio interpretować. 
Radny Emil Gursz odniósł się do tematu bezrobocia, jako osoba prowadząca własną 
działalność gospodarczą ale również jako młody człowiek, odnośnie zainteresowań pracą 
wśród swoich rówieśników. Jego zdaniem problem nie leży po stronie powiatu, tylko po 
zwykłej ludzkiej chęci podjęcia pracy. Jego rówieśnicy, ale nie tylko, patrzą na aspekt 
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co mogą dostać, a nie na to co mogą zrobić w kierunku tego żeby coś dostać. Problem leży po 
stronie troszkę roszczeniowości i chęci jak najszybszego podjęcia zysku. Tutaj starostwo nie 
ponosi, według niego, żadnej winy ponieważ samo starostwo wychodzi z wieloma pomocami 
dla osób, które chcą podjąć pracę i, które chcą również rozpocząć pracę we własnej 
działalności gospodarczej. 
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita stwierdził, że jest ciągłość władzy zachowana 
i ustawodawca przez ostatnie dziesięć lat, jego zdaniem, popełnił masę błędów. To na co 
pozwolili sobie w polityce społecznej i prorodzinnej, mówi cały czas o bezrobociu. Druga 
sprawa to obniżenie ponownie wieku emerytalnego. Emeryci nadal pracują, bo są w pełni sił, 
ale zajmują miejsca tym młodym ludziom. Zmienia się rynek pracy, młodzi  ludzie, którym 
do 26 roku życia pozwolono nie płacić podatków bardzo często podejmują pracę, taka praca 
im się opłaca a która w tych statystykach się nie znajduje, zdalną pracę. Kolejna sprawa, że 
jesteśmy zagłębiem prac sezonowych. Niektórzy ludzie, którzy nie chcą podjąć pracy na co 
dzień, są bezrobotnymi, żyją właśnie z tego, że co trzy miesiące wykonują przez miesiąc inne 
prace sezonowe, albo handlują grzybami, albo zniczami i tej pracy nie podejmują. Dlatego 
podejrzewa, że Powiat Chodzieski trochę inaczej wygląda w tych statystykach. Na koniec 
miał prośbę żeby na komisjach dużo więcej dyskutowali, a tutaj podejmowali temat związany 
z debatą na temat raportu o stanie powiatu za 2023 r. Dyskusja wyszła bardzo mocno poza 
ramy debaty.                                                                                                                             
Wicestarosta Mariusz Witczuk stwierdził, że urząd pracy ma ćwierć wieku i w ubiegłym 
tygodniu było spotkanie z dyrektor urzędu pracy i zaowocowało ono takim stwierdzeniem, 
że maja już pierwszych emerytów bezrobotnych, którzy są już w wieku emerytalnym i są od 
początku zarejestrowani. To jest doskonały dowód na to, że chociażby się stanęło na głowie, 
to nie zainteresuje się tych ludzi pracą. Jeżeli patrzą na statystyki, to ofert pracy jest więcej 
niż bezrobotnych. 
Radny Stanisław Tadej przyznał, że rzeczywiście jest tak grupa osób, które nie pracowały, nie 
pracują i nie będą chciały pracować. Może one pracują w szarej strefie, ale też muszą zwrócić 
uwagę na pewną grupę osób, szczególnie młodzieży, która nie pozostaje w naszym powiecie 
tylko wyjeżdża z uwagi na to, że praca nie jest zbyt atrakcyjna do ich wykształcenia, do ich 
aspiracji. W przyszłości, żeby te osoby mogły wziąć kredyt i zdobyć pierwsze mieszkanie. 
Dlatego powinni się skupić teraz i w przyszłości nad tym, czy nam przyrastają miejsca pracy, 
czy ubywają, bo to należałoby śledzić. Bo to będzie miało wpływ na to, jak będzie się 
kształtować sytuacja w przyszłości. 
Innych głosów nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita przystąpił do 
realizacji kolejnego punktu.

c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania.
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poinformował, że projekt uchwały radni 
otrzymali wraz z materiałami na sesję, odczytał projekt uchwały i przystąpiono do 
głosowania. 
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wotum zaufania.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Bartosz Burzyński, Kinga Buszkiewicz, Emil Gursz, Julian Hermaszczuk, Magdalena 
Jankowska, Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Marcin Kita, Julia Kołodziejewska, Paulina 
Panek, Jacek Pszczółka, Magdalena Pytlak, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz 
Witczuk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Mateusz Krojenka, Jacek Łukaszczyk
Uchwała Nr III/24/2024 z dnia 19 czerwca 2024 r. w sprawie wotum zaufania
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została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu.

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2023 rok.
a) przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2023 rok,
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poinformował, że sprawozdanie radni otrzymali 
na piśmie i poprosił Skarbnika Annę Zdziebło o przedstawienie sprawozdania. 
Skarbnik  Anna  Zdziebło  przedstawiła  w formie  prezentacji  sprawozdanie  finansowe oraz 
sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu Chodzieskiego za 2023 rok.
Sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu za 2023 
rok stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

b) przedstawienie informacji o stanie mienia,
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poinformował, że sprawozdanie radni 
otrzymali na piśmie i poprosił o przedstawienie informacji o stanie mienia.
Informację o stanie mienia przedstawił Kierownik Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru 
i Gospodarki Nieruchomościami w Starostwie Powiatowym w Chodzieży Janusz Rogala.
Informacja o stanie mienia Powiatu Chodzieskiego za 2023 r. stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu.

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z 
wykonania budżetu za 2023 rok,
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poprosił Panią Skarbnik o odczytanie opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu dotyczącej budżetu za rok 2023.
Skarbnik Powiatu Anna Zdziebło odczytała uchwałę z dnia 23 kwietnia 2024 r. w sprawie  
wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Chodzieskiego za  rok 2023 
wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami. Skład Orzekający Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok wraz 
z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami wyraził opinię pozytywną.
Uchwała  Nr  SO-15/0954/197/2024  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w Poznaniu z  dnia 23 kwietnia 2024 r.  w sprawie  wyrażenia opinii  
o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Powiatu  Chodzieskiego  za  rok  2023  wraz 
z  informacją  o  stanie  mienia  Jednostki  i  objaśnieniami  stanowi  załącznik  nr  7  do 
niniejszego protokołu.

d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego w sprawie 
udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu o tym wniosku
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu Chodzieskiego Emila Gursza o przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej 
w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium. 
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Emil  Gursz  odczytał  wniosek  Komisji  Rewizyjnej 
o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Chodzieskiego.
Uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego z dnia 26 kwietnia 2024 r. 
w sprawie opinii o wykonaniu budżetu Powiatu Chodzieskiego za 2023 rok oraz wniosku 
o  udzielenie  absolutorium  Zarządowi  Powiatu  Chodzieskiego  za  2023  rok  stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita odczytał Uchwałę Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 6 maja 2024 roku 
w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego 
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o udzielenie Zarządowi Powiatu Chodzieskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
za 2023 rok.  W uchwale tej Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, 
po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego z dnia 
26 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Chodzieskiego     
z wykonania budżetu za 2023 rok wyraził opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu Chodzieskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 
Chodzieskiego z wykonania budżetu za 2023 rok został należycie uzasadniony. 
Uchwała nr SO-15/0955/38/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 6 maja 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu Chodzieskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 
rok stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Po odczytaniu tej opinii Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita przeszedł do realizacji 
kolejnego punktu porządku posiedzenia. 
e) dyskusja,
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita otworzył dyskusję w sprawie sprawozdań 
finansowych i sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 r. i zaprosił radnych do dyskusji. 
Żadnych głosów w tym punkcie nie było przystąpiono więc do realizacji kolejnego punktu 
porządku posiedzenia.

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2023 rok,
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poinformował, że projekt uchwały pozytywnie 
zaopiniowały wszystkie komisje i nie było do niej uwag. Następnie odczytał projekt uchwały 
i przystąpiono do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2023 rok,
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Bartosz Burzyński, Kinga Buszkiewicz, Emil Gursz, Julian Hermaszczuk, Magdalena 
Jankowska, Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Marcin Kita, Paulina Panek, Jacek 
Pszczółka, Magdalena Pytlak, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Julia Kołodziejewska, Mateusz Krojenka, Jacek Łukaszczyk, Stanisław Tadej
Uchwała Nr III/25/2024 z dnia 19 czerwca 2024 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 
2023 rok została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 10   
do niniejszego protokołu.

Przystąpiono do realizacji następnego punktu.
g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z wykonania budżetu za 2023 rok.
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita odczytał projekt uchwały i przystąpiono do 
głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie absolutorium z wykonania budżetu za 2023 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
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Bartosz Burzyński, Kinga Buszkiewicz, Emil Gursz, Julian Hermaszczuk, Magdalena 
Jankowska, Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Marcin Kita, Paulina Panek, Jacek 
Pszczółka, Magdalena Pytlak, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Julia Kołodziejewska, Mateusz Krojenka, Jacek Łukaszczyk, Stanisław Tadej
Uchwała Nr III/26/2024 z dnia 19 czerwca 2024 r. w sprawie absolutorium z wykonania 
budżetu za 2023 rok została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita udzielił głosu Wicestaroście 
Mariuszowi Witczukowi, który stwierdził, że zabiera głos w imieniu własnym i Starosty. 
Zauważył, że po raz pierwszy w historii samorządu mają taką sytuację specyficzną.               
Przez to, że została przedłużona kadencja o sześć miesięcy, to obecna rada i zarząd nie miał 
możliwości brać udziału w realizacji budżetu za rok 2023. Zwykle jak pod koniec roku 
wybory się finalizowały, to jeszcze przez półtora miesiąca rada pracowała na budżecie 
minionego roku. W tej sytuacji udzielają absolutorium za rok, z którym część radnych 
i zarząd nie ma nic wspólnego. On miał przyjemność w tym zarządzie być, w związku 
z tym podziękował radnym za udzielenie absolutorium. Podziękował wszystkim osobom 
zaangażowanym w realizację tego budżetu. Stwierdził, że bardzo dużo udało się zrobić, 
ten okres był trudny i wymagający, a mimo wszystko, udało się ten budżet spiąć i wiele 
zadań zrealizować. I to co podkreślała Pani Skarbnik, ponownie bez konieczności zaciągania 
kredytu. Podziękował także tym osobom, które pracowały w zarządzie w poprzednim roku. 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
8. Podjęcie uchwał w sprawach:
a) przyjęcia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 
w Chodzieży ostanie bezpieczeństwa powiatu chodzieskiego w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej za rok 2023, 
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poinformował, że projekt uchwały radni 
otrzymali wraz z materiałami na sesję i został on pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie 
komisje. Następnie odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej 
Straży Pożarnej w Chodzieży ostanie bezpieczeństwa powiatu chodzieskiego w zakresie 
ochrony przeciwpożarowej za rok 2023, 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (17)
Bartosz Burzyński, Kinga Buszkiewicz, Emil Gursz, Julian Hermaszczuk, Magdalena 
Jankowska, Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Marcin Kita, Julia Kołodziejewska, 
Mateusz Krojenka, Jacek Łukaszczyk, Paulina Panek, Jacek Pszczółka, Magdalena Pytlak, 
Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk
Uchwała Nr III/27/2024 z dnia 19 czerwca 2024 r. w sprawie przyjęcia informacji 
Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Chodzieży ostanie 
bezpieczeństwa powiatu chodzieskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 
2023 została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 12 
do niniejszego protokołu.

b) przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Chodzieży 
o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu chodzieskiego za rok 2023, 
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poinformował, że projekt uchwały radni 
otrzymali wraz z materiałami na sesję i został on pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie 
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komisje. Następnie odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Chodzieży o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu chodzieskiego za rok 
2023, 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (17)
Bartosz Burzyński, Kinga Buszkiewicz, Emil Gursz, Julian Hermaszczuk, Magdalena 
Jankowska, Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Marcin Kita, Julia Kołodziejewska, 
Mateusz Krojenka, Jacek Łukaszczyk, Paulina Panek, Jacek Pszczółka, Magdalena Pytlak, 
Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk
Uchwała Nr III/28/2024 z dnia 19 czerwca 2024 r. w sprawie przyjęcia informacji 
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Chodzieży o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego powiatu chodzieskiego za rok 2023 została przez Radę 
Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

c) przyjęcia rocznego sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Chodzieży 
z działalności oraz informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
powiatu chodzieskiego za rok 2023, 
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poinformował, że projekt uchwały radni 
otrzymali wraz z materiałami na sesję i został on pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie 
komisje. Następnie odczytał projekt uchwały i udzielił głosu radnemu Julianowi 
Hermaszczukowi, który miał dwa pytania do komendanta policji. Powiedział, że po pierwsze 
chciałby wiedzieć, jakie jest stanowisko komendanta powiatowego policji w kwestii 
funkcjonowania posterunku w Szamocinie. Drugie pytanie dotyczyło vacatów. Z raportu 
wynika, że było ich 15. Zapytał, czy ta sytuacja ulega poprawie, czy coś się zmienia w tej 
kwestii, bo to jest prawie 15% braku składu osobowego policji. Jego zdaniem, to jest dużo,     
i czy to jest problem tylko tej komendy, czy problem o szerszym zasięgu. 
O godz. 12:30 radna Kinga Buszkiewicz opuściła sesję, w związku z czym liczba radnych 
obecnych na sesji wynosiła 16. 
Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Chodzieży Robert Leśniewski stwierdził, że 
jeżeli chodzi o Szamocin, ich opinia jest taka żeby tam funkcjonował posterunek. Komendant 
powiatowy w ubiegłym roku i we wcześniejszych latach zabiegał, żeby odtworzyć tam 
posterunek policji, wtedy kiedy były jeszcze na to możliwości. To nie jest bezpośrednio w ich 
rękach, w związku z tym, że komenda główna decyduje o tym, jaki jest program 
modernizacji, jakie obiekty są wpisane. Przykładem tego jest odtworzenie, a właściwie 
odbudowa posterunku w Budzyniu, gdzie wiele lat były przygotowania do tego, żeby można 
było wybudować nowy posterunek, żeby policjanci mieli tam jak najlepsze warunki pracy. 
Podobna sytuacja działa się jeżeli chodzi o Szamocin. Zabiegali o to, aby można było tam 
utworzyć posterunek. Sytuacja była związana najwięcej z obiektem, ponieważ jest to obiekt, 
który jest na stanie Skarbu Państwa, w zarządzie powiatu. Kwestia była przejęcia go przez 
gminę i partycypowania w kosztach. Niestety to do skutku nie doszło. Na dzień dzisiejszy 
ten obiekt jest zamknięty i nie ma możliwości żeby policjanci tam funkcjonowali. Są za tym 
żeby mieć poparcie radnych, żeby mieć ich starania w komendzie głównej,  żeby odtworzyć 
posterunek, czy stworzyć możliwość stałego rewiru dla dzielnicowych. Dzisiaj najszybciej 
można tam stworzyć, we współpracy z samorządem terytorialnym, punkt przyjęć 
dzielnicowych. Bo tam dzielnicowi są. Tak jak w każdej gminie mają w Szamocinie dwóch 
dzielnicowych, mają w Margoninie dwóch dzielnicowych i posterunek policji w Budzyniu,    
w ramach którego też funkcjonuje dwóch dzielnicowych. Na każdą gminę mają równą ilość 
dzielnicowych. Na dzisiaj dzielnicowi z Szamocina maja swój stały punkt rozpoczęcia 
i zakończenia służby w Margoninie. Jadą na służbę do Szamocina, tam są do dyspozycji 
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mieszkańców, obsługują problemy mieszkańców. Powiedział, że przydałby się taki punkt, 
gdzie mieszkańcy mogliby do nich dotrzeć. I są jak najbardziej za tym. Jeżeli chodzi o vacaty, 
to była poruszona kwestia bezrobocia. Może się podzielić taką refleksją, że w ubiegłym roku, 
w ramach promocji ich zawodu odbył cztery spotkania w urzędzie pracy z osobami 
bezrobotnymi. Byli to sami młodzi ludzie, były to osoby, dla których praca mogłaby być 
zachęcająca. Wiadomo, że ich praca jest specyficzna i nie wszyscy przyjdą do nich pracować. 
Musi być przekonanie do tego. Na tych spotkaniach było ponad sześćdziesiąt osób, żadna      
z nich nie przyniosła dokumentów. Faktycznie bezrobocie, o którym mówią to jedna kwestia 
a druga, to cały czas podejmują kwestie związane z promocją zawodu chociażby przez 
spotkania w urzędzie pracy, poprzez otwarte drzwi w ramach dyżuru komendanckiego, raz 
w miesiącu. Wyjaśnił, że na te 15 vacatów mieli 35 podań, przyjętych mieli 10 osób, po całej 
selekcji, po ich kwestiach doboru itd. W tym roku mają 12 podań, przyjętych osób jest pięć. 
Ta sytuacja się zmienia z każdą chwilą. Na dzień dzisiejszy mają trzynaście vacatów na 103 
etaty. Można powiedzieć, że ubiegły rok zaczynali z 93 etatami, otrzymali 10 nowych etatów 
w związku z powstaniem posterunku w Budzyniu. Wyjaśnił, że nie ludzi, tylko etatów. 
Otrzymali również wsparcie kolejnymi dwoma etatami na zwiększenie służby w ruchu 
drogowym, z uwagi na zagrożenie bezpieczeństwa w ruchu drogowym i jeden etat do pionu 
kryminalnego. Łącznie dostali dwanaście etatów. Maja teraz trzynaście vacatów. Gdyby nie  
te dodatkowe etaty, stan zatrudnienia mieliby równy, jak na początku ubiegłego roku. 
Powiedział, że nie jest źle, chociaż chcieliby mieć jak najwięcej policjantów. Poinformował, 
że mają zapewnienie przyjęcia w lipcu czterech kolejnych policjantów. 
Radna Julia Kołodziejewska podziękowała radnemu Julianowi Hermaszczukowi za zadanie 
dwóch dobrych pytań, odnośnie Szamocina i stanu policji. Jeśli chodzi o posterunek, to 
wnioskowała na spotkaniu komisji dotyczącej bezpieczeństwa i porządku. Zauważyła, że jeśli 
chodzi o posterunek policji w Szamocinie, to główną przyczyną był brak tego obiektu, 
budynku, w którym mógłby powstać posterunek, a koszty sfinalizowania tego były w 
budżecie. Jeśli chodzi o vacaty w policji przeprowadziła kilka rozmów z policjantami i oni 
powiedzieli, że problem jest też wewnątrz. Dużo młodych ludzi po ukończeniu szkoły policji 
prosi o przenoszenie na przykład do Rogoźna, a niektórzy policjanci mówią, że konieczne 
są kamerki na mundurach. To też przyczyni się do atmosfery, która panuje w komisariacie. 
Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Chodzieży Robert Leśniewski powiedział, 
że kwestie przenoszenia się policjantów, to jest sytuacja skomplikowana. Były lata gdzie 
etatów wolnych w innych jednostkach nie było, a były u nich. Więc chętni do policji byli 
pytani czy chcą pracować na przykład w Chodzieży. Te osoby godziły się na pracę w 
Chodzieży. Teraz po latach z uwagi na problemy transportowe, dojazdu do pracy chciałyby 
się przenosić. Nie wyrażają zgody tym ludziom na przenoszenie się, bo chcą mieć ich u siebie 
w pracy. Nie działają tak, że się pozbywają ludzi. Wszystkie sąsiednie powiaty, z podobnym 
problemem vacatów się borykają. Mają dużo spotkań z policjantami z Rogoźna, czy Obornik, 
którzy są z Chodzieży t i tam się zatrudnili. Oni też nie dostają zgody na przeniesienie, to nie 
jest tak że oni ich nie chcą. Chcieliby żeby policjanci z innych jednostek u nich pracowali, 
bo to są już ludzie doświadczeni pracujący cztery, pięć, sześć lat w Obornikach i którzy chcą 
pracować u nich. Tak samo jak oni nie wyrażają zgody ich policjantom, którzy są z Piły, 
tak samo komendanci z Wągrowca, czy Obornik również nie wyrażają zgody na przeniesienie 
tych policjantów, którzy chętni są do nich. Mają informację o pięciu osobach, które zgłaszały, 
że  chciałyby się do ich jednostki przenieść. Jeżeli chodzi o atmosferę w pracy, uważa, 
że w ich komendzie jest bardzo dobra. Kamerki nasobne jest to kwestia wyposażenia 
komendy głównej i wojewódzkiej. To się dzieje w policji. Coraz więcej tych sprzętów jest 
kupowanych. Jako kierownictwo, jako przełożeni są za tym żeby policjanci byli wyposażeni 
w te kamerki, bo to jest kwestia ich bezpieczeństwa, lepszego udokumentowania 
przeprowadzanych interwencji i podejmowanych czynności. Są za tym żeby te kamerki były, 
tylko oni z pozycji ich komendy nie są w stanie tego przejść, bo nie mogą sami zdecydować 
o ich zakupie. Musi to być cała procedura związana z obsługą informatyczną, 
zabezpieczeniem tego sprzętu i to są zakupy centralne. Oni nie mają wpływu na to żeby mieć, 
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od dzisiaj, na terenie powiatu kamerki. Żeby policjanci byli w nie wyposażeni. 
Innych głosów nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania Komendanta Powiatowego 
Policji w Chodzieży z działalności oraz informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie powiatu chodzieskiego za rok 2023, 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Bartosz Burzyński, Emil Gursz, Julian Hermaszczuk, Magdalena Jankowska, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Marcin Kita, Mateusz Krojenka, Jacek Łukaszczyk, Paulina 
Panek, Jacek Pszczółka, Magdalena Pytlak, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Julia Kołodziejewska, Stanisław Tadej
BRAK GŁOSU (1)
Kinga Buszkiewicz
Uchwała Nr III/29/2024 z dnia 19 czerwca 2024 r. w sprawie przyjęcia rocznego 
sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Chodzieży z działalności oraz 
informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 
chodzieskiego za rok 2023 została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

d) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego, 
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poinformował, że projekt uchwały radni 
otrzymali na piśmie, do projektu uchwały zarząd zgłosił autopoprawkę. Projekt uchwały 
i autopoprawka zostały pozytywnie zaopiniowane przez wszystkie komisje. Poprosił Panią 
Skarbnik Annę Zdziebło o przedstawienie autopoprawki. 
Skarbnik Annę Zdziebło omówiła zgłoszona przez zarząd autopoprawkę. 
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita odczytał projekt uchwały i 
przystąpiono do głosowania.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia autopoprawki do uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Chodzieskiego,
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (16)
Bartosz Burzyński, Emil Gursz, Julian Hermaszczuk, Magdalena Jankowska, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Marcin Kita, Julia Kołodziejewska, Mateusz Krojenka, Jacek 
Łukaszczyk, Paulina Panek, Jacek Pszczółka, Magdalena Pytlak, Stanisław Tadej, Adrian 
Urbański, Mariusz Witczuk
BRAK GŁOSU (1)
Kinga Buszkiewicz
Autopoprawka do uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Chodzieskiego została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik  
nr 15 do niniejszego protokołu.
Po przyjęciu autopoprawki
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Chodzieskiego z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (16)
Bartosz Burzyński, Emil Gursz, Julian Hermaszczuk, Magdalena Jankowska, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Marcin Kita, Julia Kołodziejewska, Mateusz Krojenka, Jacek 
Łukaszczyk, Paulina Panek, Jacek Pszczółka, Magdalena Pytlak, Stanisław Tadej, Adrian 
Urbański, Mariusz Witczuk
BRAK GŁOSU (1)
Kinga Buszkiewicz
Uchwała Nr III/30/2024 z dnia 19 czerwca 2024 r. w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego została przez Radę Powiatu Chodzieskiego 
podjęta i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

e) zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poinformował, że projekt uchwały radni 
otrzymali wraz z materiałami na sesję i do projektu uchwały zarząd również wniósł 
autopoprawkę. Projekt uchwały i autopoprawkę zaopiniowały pozytywnie wszystkie komisje. 
Skarbnik Annę Zdziebło omówiła autopoprawkę. Następnie odczytała projekt uchwały. 
Nie było żadnych uwag ani do autopoprawki, ani do projektu uchwały więc przystąpiono 
do głosowania.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia autopoprawki do uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (16)
Bartosz Burzyński, Emil Gursz, Julian Hermaszczuk, Magdalena Jankowska, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Marcin Kita, Julia Kołodziejewska, Mateusz Krojenka, Jacek 
Łukaszczyk, Paulina Panek, Jacek Pszczółka, Magdalena Pytlak, Stanisław Tadej, Adrian 
Urbański, Mariusz Witczuk
BRAK GŁOSU (1)
Kinga Buszkiewicz
Autopoprawka do uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 została 
przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu.  
Po przyjęciu autopoprawki
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 wraz z autopoprawką.
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (16)
Bartosz Burzyński, Emil Gursz, Julian Hermaszczuk, Magdalena Jankowska, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Marcin Kita, Julia Kołodziejewska, Mateusz Krojenka, Jacek 
Łukaszczyk, Paulina Panek, Jacek Pszczółka, Magdalena Pytlak, Stanisław Tadej, Adrian 
Urbański, Mariusz Witczuk
BRAK GŁOSU (1)
Kinga Buszkiewicz
Uchwała Nr III/31/2024 z dnia 19 czerwca 2024 r. w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na rok 2024 została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi 
załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
9. Interpelacje i zapytania radnych.
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Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita poinformował, że żadna interpelacja na piśmie 
nie wpłynęła i zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie. 
Żadnych głosów nie było, więc przystąpiono do realizacji następnego punktu porządku 
posiedzenia.

10. Wolne głosy i oświadczenia.
Radny Stanisław Tadej podziękował Wicestaroście Mariuszowi Witczukowi i 
Przewodniczącemu Rady Powiatu za zorganizowanie konferencji na temat wody, która była 
bardzo ciekawa. Stwierdził, że powinna być także poza Chodzieżą, bo były poruszane dosyć 
ważne tematy. 
Radny Jacek Łukaszczyk również podziękował Wicestaroście, bo to było bardzo interesujące, 
poinformował, że byli uczestnicy z Zakładu Usług Komunalnych i z wodociągów z 
Margonina. Zauważył, że byle więcej takich spotkań 
Wicestarosta Mariusz Witczuk podziękował za słowa uznania za konferencję dotyczącą 
wody. Powiedział, że ta konferencja była otwarta i generalnie udział w niej wziąć mógł 
każdy. Zapraszali różne podmioty, przedsiębiorstwa i jednostki związane z wodą, ale każdy 
mieszkaniec mógł się zapisać na tą konferencję. Ona nie była zamkniętą konferencją. 
Uczestników branżowych było około 50, do tego zaprosili również podmioty oświatowe 
związane z przyrodą, geografią, turystyką, bo te tematy również tam występowały. 
Podziękował za udział w tych wydarzeniach. Miesiąc temu zapraszali radnych na wydarzenia 
powiatowe, które w takim okresie majowo-czerwcowym są bardzo intensywne. Część 
z radnych te zaproszenia przyjęła i w kilku takich eventach uczestniczyła. Są już po biegu 
Gontynie Ultra Trail, po Targach Gospodarczych, po Biegu bez Spiny, po tej konferencji 
wodnej, która pozytywnym echem się odbiła, są też po ostatnim sobotnim evencie czyli po 
drugiej edycji Nocy Świętojańskiej i też bardzo fajnie ta impreza wyszła. Podziękował 
wszystkim radnym, którzy się angażują bezpośrednio w te wydarzenia i biorą w nich udział. 
Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita przypomniał, że już niedługo zaczyna się 
największe wydarzenie północnej Wielkopolski, którego powiat jest współorganizatorem 
od wielu lat i zaprosił wszystkich na Chodzieskie Warsztaty Jazzowe.

11. Zakończenie obrad.
Innych głosów nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Kita wobec wyczerpania 
porządku obrad o godz. 13:00 zamknął obrady III sesji Rady Powiatu Chodzieskiego

                                                                                    Przewodniczący
                                                                           Rady Powiatu Chodzieskiego
 

   Marcin Kita 
Protokołowała

Maria Przygocka 
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